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ΤΕΛΟΣ 

Ταχ. Γραφείο  

ΚΕΜΠΑ 
 

Αριθμός αδείας 85

Ταχυδρομ ι κ έ ς  ε π ι ταγ έ ς  

Επειδή πολλές επιταγές χάνονται, γι’ αυτό παρακαλού-
με στο εξής να αποστέλλονται στη διεύθυνση: 

Καρβούνης Χρυσόστομος 
Ψαρρά Ξ. 4 - 8, Άγ. Ελευθέριος, Τ.Κ. 111 43 

Αποστολή κειμένων στο mail: syl_mes_ath@yahoo.gr

500 φύλλα κλείνει τον Ιούνιο η ιστορική εφημερίδα “Νεβρόπολη” δημιούργημα της 
Ένωσης Μεσενικολιτών Αθηνών. Ενός Πολιτιστικού Συλλόγου που στην πορεία 
των 50 χρόνων λειτουργίας του έχει να επιδείξει πολλά και πρωτοποριακά έργα 
πολιτιστικής ανάπτυξης του Μεσενικόλα. 
  Πρώτα είναι το βιβλίο αφιέρωμα στο μεγάλο τέκνο του τόπου μας, τον Στρατηγό 
και πρωθυπουργό της Ελλάδος Νικόλαο Πλαστήρα. Το πιο εμπεριστατωμένο 
βιβλίο μάλλον από όσα έχουν δημοσιευθεί και αφορούν στην ζωή και στο έργο του 
σπουδαίου αυτού άνδρα. Χάρη στα έσοδα του βιβλίου η Ένωσή μας προσέφερε 
στο Μεσενικόλα το πρώτο Πνευματικό κέντρο-Ξενώνα της ευρύτερης περιοχής της 
Λίμνης Πλαστήρα. Υπήρξε ένα έργο πνοής για το χωριό που ακόμα στέκει αγέρωχο 
στο κέντρο του Μεσενικόλα φιλοξενώντας στους χώρους του άπειρες εκδηλώσεις. 
  Το 1977 μία πρωτοποριακή ιδέα του Γιάννη Παϊζάνου έμελε να λάβει σάρκα και 
οστά από το τότε Διοικητικό συμβούλιο της ένωσης με πρόεδρο τον αείμνηστο για-
τρό Θωμά Κατσιάκο. Ήταν η έκδοση μιας μηνιαίας εφημερίδας η οποία είχε στόχο 
να ενημερώνει τους χωριανούς όπου γης για την ιδιαίτερη πατρίδα τους το 
Μεσενικόλα. 
  Ήταν ομολογουμένως μία δύσκολη απόφαση αφού κανείς δε γνώριζε για τη δια-
δικασία συγγραφής, στοιχειοθεσίας και δημοσίευσης. Για όλα αυτά στην αρχή ανέ-
λαβε ο συγχωριανός μας βιβλιοπώλης Σωτήριος Λαδιάς. Έτσι ξεκίνησε να εκδίδε-
ται η εφημερίδα “Νεβρόπολη” το όνομα της οποίας δόθηκε με κοινή απόφαση του 
Δ.Σ. προερχόμενο από το όνομα της ευρύτερης περιοχής του χωριού μας. Πρώτο 

μέλημα της Ένωσης ήταν η εύρεση και ενεργοποίηση των συνδρομητών της εφημερίδας η οποία έτυχε μεγάλης ανταπόκρισης όχι μόνο 
από τους Μεσενικολίτες αλλά και από τους κατοίκους όλων των χωριών της λίμνης. 

Γράφει η ΒΑΝΑ ΑΝΤΩΝΑΚΗ 
 
Κάποτε, οι νέοι συνήθως των χωριών, μετακόμιζαν 
σε αστικές περιοχές είτε για να σπουδάσουν είτε 
για να δουλέψουν. 
Στην αρχή ένοιωθαν λίγο φόβο, αγωνία για το πώς 
θα είναι, αν θα βρω δουλειά..Όταν φτιάχνονταν 
αυτά,  άρχιζαν να νοσταλγούν τα πλατάνια της 
πλατείας τους, τη μυρωδιά της φλαμουριάς, της 
λούκας του γείτονα.  

Αργότερα άρχιζαν να αναρωτιούνται: Ποιός 
άλλος άραγε να μετακόμισε στην ίδια πόλη; Να 
τον δώ, να πούμε τα νέα μας, να κάνουμε παρέα!! 

Και με όλες αυτές τις επιθυμίες δημιούργησαν 
τους Συλλόγους. Μια Κυριακή του μήνα, συνάντη-
ση. Σε κάποιο καφενείο, που θα μπορούσαν όλοι 
να φτάσουν γρήγορα και εύκολα. Να ειδωθούν, να 
μιλήσουν, να  μοιραστούν χαρές και λύπες, να 
μάθουν νέα. 

Το ίδιο κοντεύουμε να πάθουμε τώρα και μείς.  

Μετά το τραγικό που συνέβη στην χώρα μας, και 
παντού, έχουμε σχεδόν δύο χρόνια να συναντη-
θούμε. Και δεν είναι αρκετό το face book, ή η 
βιντεοκλήση. Θέλεις να δεις το πρόσωπο, να κατα-
λάβεις από την έκφραση αν χάρηκε που σε είδε, ή 
αν ξίνισε. Η μάσκα κρύβει τον μισό ..καθρέπτη της 
ψυχής . Το   μισό  πρόσωπο  και το  χαμόγελο . 
Κοντεύουμε, να χτυπάει το τηλέφωνο, και ασυναί-
σθητα να ψάχνεις την μάσκα σου για να απαντή-
σεις. Χώρια που όλοι  μάθαμε να μιλάμε δυνατά, 
φορώντας μάσκα, και μόλις την βγάλουμε; αλλοί-
μονο μας αν βρεθούμε σε χώρο που μιλάνε πολ-
λοί!! Για λίγο καιρό μέχρι να ξανασυνηθίσουμε, θα 
έχουμε ηχορύπανση αντί για συζήτηση… 

Σαν Σύλλογος; Το ότι δεν συναντηθήκαμε; 
Χάσαμε στιγμές χαλάρωσης, είτε στην αίθουσά 
μας, είτε σε κάποιο καφέ.  

Το ότι υποχρεωθήκαμε να κάνουμε χρήση 
κάρτας  ή  ί ν τερνετ  γ ια  πληρωμές ,  έκανε 
δύσκολη την ζωή εκείνων που δεν τα συμπα-

θούν για δικούς τους λόγους. 
Έχουμε, παραδείγματος χάριν λογαριασμό 

Τραπέζης στο Σύλλογο,  για να καταθέσουμε την 
συνδρομή της εφημερίδας. Πώς να κλείσεις ραντε-
βού, πώς να περιμένεις έξω από την Τράπεζα, 
όρθιος, με 2 μέτρα απόσταση, σε μια ουρά ολόκλη-
ρων μέτρων, για να καταθέσεις; Όσοι το άντεξαν, 
το έκαναν και τους ευχαριστούμε πάρα πολύ. 

Όμως, σ’ αυτόν τον τομέα, σε σχέση με τα 
μέλη μας ή με άλλες χρονιές, χάλια.  Και η εφημε-
ρίδα μας, που τον Ιούνιο συμπληρώνει 500 φύλλα, 
για να γραφεί, να τυπωθεί, να ταχυδρομηθεί, χρει-
άζεται εκτός από κόπο, και χρήματα. Γι αυτό 
παρακαλώ φροντίστε να στείλετε την συνδρομή 
της Νεβρόπολης. Η εφημερίδα  μας πρέπει να 
ζήσει!!! 

Το άλλο σοβαρό και ευχάριστο και ακριβό 
είναι ότι δεν θα σπάνε πια τα νεύρα μας με το 
ασανσέρ της πολυκατοικίας των γραφείων του 
συλλόγου μας που το σκέπτεται μια ώρα γα να 

ξεκινήσει να σε πάει στον  έβδομο  όροφο . 
Αποφασίστηκε από όλους τους ενοίκους να τοπο-
θετηθεί καινούριο, αλλά με κόστος αρκετό. Το 
ποσό που μας αναλογεί είναι γύρω στα (500) 
πεντακόσια ευρώ. 

Τα χρηματικά μας αποθέματα είναι πενιχρά. 
Καταλαβαίνετε τί υπονοώ. Μην το ξεχάσετε.  

Με την εφημερίδα μαθαίνουμε τα νέα, και 
είναι ο σύνδεσμός μας με τους συγχωριανούς. 
Αλλά χρειάζεται για να ζήσει, την συνδρομή μας.  
Με το ασανσέρ  προστατεύουμε τα νεύρα μας και 
φυσικά την ασφάλειά μας. Και δεν είναι τώρα και-
ρός ούτε να νευριάζουμε ούτε να ανεβαίνουμε 
επτά ορόφους από το κλιμακοστάσιο.!!!!!! 
Περιμένουμε τις συνδρομές σας.  
 
 
Καλό καλοκαίρι 
Ελπίζουμε σε συνάντηση  στον Μεσενικόλα, 
Covid επιτρέποντος. 

 

Χαθήκαμε;  E !!!  Λιγάκι!!!

ΛΕΙΤΟΥΡΓΙΑ ΤΟΥ ΜΟΥΣΕΙΟΥ  
ΜΕΣΕΝΙΚΟΛΑ 

 

Μετά την αποκατάσταση λειτουργίας του Βοτανικού 
Κήπου, σύντομα αναμένεται να λυθεί και το πρόβλημα 
της στελέχωσης του Μουσείου Μεσενικόλα, καθώς ο 
Δήμος Λίμνης Πλαστήρα αξιοποιεί πρόγραμμα του 
ΟΑΕΔ για μακροχρόνια άνεργους ηλικίας από 57-65 
ετών. Σύντομα θα αποκτήσει υπάλληλο για δύο χρόνια 
που θα απασχοληθεί στα Μουσεία του Δήμου. Θα λει-
τουργεί όλο το χρόνο, περισσότερες λεπτομέρειες προ-
σεχώς.

Το  Εκκλησιαστικό  Συμβούλιο  του  Ιερού  Ναού 
Κοιμήσεως της Θεοτόκου Μεσενικόλα γνωστο¬ποιεί 
στους απανταχού Μεσενικολίτες και Μεσενικολίτισσες 
ότι την Κυριακή 25 Ιουλίου 2021 θα γίνει η μεταφορά 
της Ιερής Εικόνας της Παναγίας της Κορωνιώτισσας 
καθώς και τεμα¬χίου της Ιερής Κάρας του Αγίου 
Σεραφείμ από το μοναστήρι της Κορώνας. Η αναχώρη-
ση από το μοναστήρι θα γίνει στις 6:30 μ.μ. και θα 
δια¬σχίσει την παλιά διαδρομή  Κορώνα-Βρύση 
Βελέτζα-Άγιος Δημήτριος-Χωριό.  
 

Μετά τιμής  
Το Εκκλησιαστικό Συμβούλιο Μόνο  τυχαίο  δεν  είναι  το  500ό  φύλλο  της 

εφημερ ίδας «Νεβρόπολη» της Ένωσης των 
Μεσενικολιτών που κρατάμε σήμερα στα χέρια 
μας. Είναι ένα επετειακό φύλλο μιας ιστορικής 
εφημερίδας, μάλιστα μηνιαίας κυκλοφορίας, η 
οποία επί 44 χρόνια κυκλοφορεί ανελλιπώς! 
Χαιρετίζουμε την έκδοση και το επίτευγμα αυτό, 
διότι μοιάζει με θαύμα! 

Ενώ  κατέρρευσαν  οι  περισσότεροι 
Πολιτιστικοί και άλλοι Σύλλογοι, έκλεισαν εφη-
μερίδες και περιοδικά, η «Νεβρόπολη» παραδό-
ξως αντέχει! Ενώ η ψηφιακή εποχή με τα Μέσα 
Κοινωνικής Δικτύωσης σάρωσαν τα πάντα και 
έκλεισαν ιστορικές εφημερίδες ή τις ανάγκα-
σαν να γίνουν ηλεκτρονικές, ο Μεσενικόλας 

διατηρεί μηνιαία έντυπη εφημερίδα! 
Δεν γνωρίζουμε να υπάρχει ανάλογο παρά-

δειγμα Συλλόγου αποδήμων, σε ολόκληρη τη 
χώρα, που να συνεχίζει απτόητος. Ελάχιστοι πια 
Σύλλογοι απέμειναν, κι από αυτούς λίγοι αγωνίζο-
νται να διατηρήσουν τριμηνιαία έντυπα, ενώ οι 
οικονομικές και άλλες δυσκολίες τους γονάτισαν, 
αν όχι τους διέλυσαν. Κι όμως, η «Νεβρόπολη» 
συνεχίζει να εκφράζει τους απανταχού 
Μεσενικολίτες. Να αποτελεί τον πνευματικό νοητό 
δεσμό με τον τόπο καταγωγής. Χάρη στην αγάπη 
για την ιστορική  τους Κοινότητα, οι 
Μεσενικολίτες επιμένουν σε πείσμα των καιρών, 
κρατώντας τις αρχές και τις αξίες της πρώτης 
γενιάς των δημιουργών της. 

ΧΑΙΡΕΤΙΣΜΟΣ ΔΗΜΑΡΧΟΥ ΛΙΜΝΗΣ ΠΛΑΣΤΗΡΑ ΠΑΝ. ΝΑΝΟΥ 
ΓΙΑ ΤΑ 500 ΦΥΛΛΑ ΤΗΣ ΝΕΒΡΟΠΟΛΗΣ

 +σελ.2

 +σελ. 3

ΣΥΛΛΕΚΤΙΚΗ ΕΚΔΟΣΗ ΕΦΗΜΕΡΙΔΑΣ “ΝΕΒΡΟΠΟΛΗ”

 Μεταφορά της Παναγίας  
της Κορωνιώτισσας 

ΑΓΓΕΛΙΑ 
 

Κοπή και κλάδεμα  
υψηλών δέντρων 

 

Αναλαμβάνουμε άψογη και 
ολοκληρωμένη καθαριότητα 
σε οικόπεδα και εξωτερικούς 
χώρους οικιών, στο χωριό 
και στην πόλη. 
 

Χρήστος Καραπάνος 
Τηλ. 6942660161-6982351706

φύλλα
Γράφει o Χρυσόστομος Καρβούνης

Το 1ο φύλλο της “Νεβρόπολης”, 1977
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Σελίδα 2 N εβρόπολη

ΕΝΑΡΞΗ ΕΚΔΗΛΩΣΕΩΝ ΤΟΥ ΔΗΜΟΥ  
ΜΕ ΣΥΝΑΥΛΙΑ ΣΤΗΝ ΠΛΑΤΕΙΑ ΜΕΣΕΝΙΚΟΛΑ

 

 NEBPOΠOΛH 
 

Mηνιάτικη Εφημερίδα   
Eκδότης 

Ένωση Μεσενικολιτών Aθηνών  
Υπεύθυνος σύμφωνα με τον νόμο 

ΧΡΥΣΟΣΤΟΜΟΣ ΚΑΡΒΟΥΝΗΣ  
Ψαρά Ξ. 4 - 8,  Άγ. Ελευθέριος Τ.Κ. 111 43 

Tηλ. & Fax: 210 2289877  
Κινητό: 6977686749     

ΣYNTAKTEΣ 
Eκλεγμένη 7μελής επιτροπή 

 

ΔIEYΘΥΝΣΗ ΓΡΑΦΕΙΩΝ 
Σατωβριάνδου 29-7ος όροφος,  
104 31 Aθήνα - Κιν: 6971735155 
Σύλλογοι, Οργανισμοί:20€,  Ιδιώτες: 20€ 

 

 

 

Σχεδιασμός - Επιμέλεια  
 “Καλαυρία” 

KΩN/NOΣ KYPIAKOΠOYΛOΣ 
THΛ: 6847794 -  6842009 

e-mail: kalavrianews@gmail.com

Γνωρίζετε ότι…. 
•  Το αρχαιότερο γνωστό λαχανικό 
είναι ο αρακάς. 
•  Για να μπορέσει κάποιος να δει το 
ουράνιο τόξο, θα πρέπει να έχει γυρι-
σμένη την πλάτη του στον ήλιο. 
•  Στα αντρικά πουκάμισα τα κουμπιά 
βρίσκονται στη δεξιά πλευρά, στα 
γυναικεία στην αριστερή. 
•  Για να καταφέρει να περπατάει με 
τον περίφημο σέξι τρόπο της, η 
Μέριλιν Μονρόε είχε πριονίσει ένα 
κομμάτι από το τακούνι του ενός 
παπουτσιού της! 
•  Η καρδιά της γαρίδας βρίσκεται στο 
κεφάλι της. 
•  Τα σαρκοβόρα ζώα δεν τρώνε άλλο 
ζώο το οποίο έχει χτυπηθεί από 
αστραπή. 
•  Τα ιγκουάνα μπορούν να αυτοκτο-
νήσουν. 
•  Η θανατική ποινή πρωτοθεσμοθετή-
θηκε  στον Κώδικα του βαβυλώνιου 
βασιλιά Χαμουραμπί τον 18ο αι. π.Χ. 
•  Μία βλεφαρίδα ζει περίπου 5 μήνες. 
•  Το χαρτί υγείας ανακαλύφθηκε το 
1857 από τον Joseph Gayetty. 

Μια ξεχωριστή συναυλία στην πλατεία 
Μεσενικόλα απόλαυσαν οι περίπου 300 
θεατές, από το Μεσενικόλα και τα άλλα 

χωριά του Δήμου, την Παρασκευή 25 Ιουνίου. 
Επρόκειτο για ένα μουσικό ταξίδι το οποίο είχε ως 
πυξίδα του, την επανάσταση του 1821 και αποτέλε-
σε την εναρκτήρια εκδήλωση για την επιστημονική 
διημερίδα «Στ’ Άγραφα… ένα ταξίδι, 200 χρόνια 
από την Επανάσταση του 1821» που διοργάνωσε ο 
Δήμος Λίμνης Πλαστήρα, σε συνεργασία με τα 
Γενικά Αρχεία του Κράτους, Τμήματα Καρδίτσας 
και Ευρυτανίας. Κάτω από τη δροσιά των υπεραι-
ωνόβιων πλατάνων του Μεσενικόλα, ακούστηκαν 
επιλεγμένα δημοτικά τραγούδια (κλέφτικα, ιστορι-
κά, κ.α) από διαφορετικές περιοχές της Ελλάδας, 
μέσα από τα οποία αναδεικνύονται σημαντικές 
προσωπικότητες και ιστορικές μάχες του επανα-
στατικού αγώνα. Μουσικοί σταθμοί της βραδιάς 
αποτέλεσαν η Θεσσαλία, η Στερεά Ελλάδα, ο 
Μοριάς, η Μακεδονία, η Θράκη, καθώς και τα 
νησιά του Βορειοανατολικού Αιγαίου. Επίσης, 
ακούστηκαν αστικά τραγούδια νεότερων δημιουρ-

γών , όπως  οι Στ. 
Κουγιουμτζής και 
Μ. Χατζιδάκις, για 
τους  οποίους  η 
ελληνική  επανά-
σταση  αποτέλεσε 
πηγή  έμπνευσης. 
Οι μουσικοί  που 

συμμετείχαν ήταν οι Αστέριος Τράκας-βιολί, 
Βαγγέλης Πετρινιώτης- μπουζούκι, Κωνσταντίνα 
Πετρινιώτη-τραγούδι, κρουστά, Ελισάβετ Τράκα-
λαούτο και Δέσποινα Ψάθα-τραγούδι, κρουστά. 
Την επιμέλεια της εκδήλωσης είχε ο Καρδιτσιώτης 
Βαγγέλης Πετρινιώτης, ο οποίος επέλεξε τα τρα-
γούδια και δημιούργησε μία μοναδική παράσταση 
με τραγούδια για το 1821. 
Η εκδήλωση ξεκίνησε με καλωσόρισμα από την 
πρόεδρο της Κοινότητας κ. Ουρανίας Ποδηματά 
και ακολούθησε χαιρετισμός του δημάρχου κ. 
Νάνου, ο οποίος ανέφερε ότι ο Δήμος Λίμνης 
Πλαστήρα γιορτάζει τα 200 χρόνια της Ελληνικής 
Επανάστασης, στην οποία οφείλουμε την εθνική 

μας οντότητα και την ελληνική μας ταυτότητα. Η 
μνήμη οφείλει να αποτελεί θεμέλιο Προόδου και 
ότι όλοι μας οφείλουμε να κάνουμε τη δική μας 
επανάσταση, της Ειρήνης, της Προόδου, της 
Ανάπτυξης και του Πολιτισμού. Ο δήμαρχος ανέ-
φερε ότι συμβολικά οι εκδηλώσεις ξεκίνησαν από 
τον ιστορικό Μεσενικόλα, σε μια πλατεία όπου τα 
πλατάνια της έρχονται από αιώνες και έζησαν επα-
ναστατικά κινήματα και αγώνες. Στις εκδηλώσεις 
παραβρέθηκαν οι αντιδήμαρχοι κ.κ. Α. Θέος, Β 
Ξηροφώτου, Δ. Παΐσης, και Στ. Τσιαμαντάς, ο πρόε-
δρος του Δημοτικού Συμβουλίου κ. Θ. 
Στεργιόπουλος, ο πρόεδρος της Δημοτικής επιχείρη-
σης «Επινόηση», κ. Μπουραζάς, οι δημοτικοί σύμ-
βουλοι κ. Γιάννα Ποδηματά και Αλέκος Μηλίτσης, ο 
πρόεδρος του Επιμελητηρίου Καρδίτσας κ. Κώστας 
Ζυγογιάννης, οι διευθύντριες των ΓΑΚ Καρδίτσας κ. 
Αγγελίνα Ν. και Ευρυτανίας κ. Παναγιωτοπούλου 
Μ., ο πρόεδρος της Ένωσης Μεσενικολιτών Αθήνας, 
κ. Χρ. Καρβούνης, ο πρόεδρος του Πολιτιστικού 
Συλλόγου κ. Σκαμαγκούλης, κ.α. Την εκδήλωση 
παρουσίασε η κ. Μυρσίνη Ποδηματά. 

Αφιέρωμα 
στο Δήμο Λίμνης Πλαστήρα  

από την εκπομπή  
«ΑΠΟ ΤΟΠΟ ΣΕ ΤΟΠΟ»

«Μουσικές προβολές του 1821»

Επόμενο  βήμα  ήταν η  εύρεση 
συνεργατών που να αρθρογραφούν κάθε μήνα αλλά 
και περιστασιακά. Ομολογουμένως ήταν συγκινητική 
η αποδοχή των. 
  Γιατροί, δικηγόροι, φιλόλογοι, ποιητές, λογοτέχνες, 
αλλά και απλοί πολίτες του χωριού μας και των γύρω 
περιοχών αρθρογραφούσαν ή μας έστελναν κείμενα 
για τις επόμενες εκδόσεις. Ποτέ η εφημερίδα δεν είχε 
πρόβλημα από κείμενα. Όλα αξιολογούνταν από την 
συντακτική επιτροπή η οποία αποτελούνταν από επι-
φανείς χωριανούς μας. Ο ζήλος και η προθυμία όλων 
ήταν μοναδική. Παρ’ όλες τις ασχολίες τους εύρι-
σκαν χρόνο και μαζεύονταν στον 8ο όροφο της οδού 
Λυκούργου 10, όπου στεγάζονταν τα γραφεία της 
Ένωσής μας. 
  Αφού επιλέγονταν τα κείμενα αποφασιζόταν η θέση 
τους στην εφημερίδα και στη συνέχεια το υλικό απο-
στελόταν για εκτύπωση. Τότε αναλάμβανε το πολυ-
πληθές τμήμα Νέων της Ένωσης που κολλούσε τις 
ετικέτες σε κάθε εφημερίδα και στη συνέχεια τακτο-
ποιούνταν και δένονταν για να αποσταλεί στο 
Ταχυδρομείο. Μέσα στο πρώτο δεκαήμερο του κάθε 
μήνα έπρεπε να είχε ταχυδρομηθεί. Και έτσι γινότανε. 
  Στην τετρασέλιδη αυτή εφημερίδα, εκτός από τα 
μεγάλα ονόματα που έχουν περάσει, σημαντικό ρόλο 
έπαιξε και ο γλαφυρός λόγος του “μοναδικού” μας 
συνεργάτη από το Μεσενικόλα, του αείμνηστου 
Γραμματέα της κοινότητας Παναγιώτη Ποδηματά. 
Ήταν ένα μοναδικό κεφάλαιο στην ιστορία της εφη-
μερίδας μας. Από την πρώτη στιγμή που του έγινε η 
πρόταση την αγκάλιασε με στοργή και υπευθυνότη-
τα. Είχε επιμεληθεί με την αξία του την τέταρτη σελί-
δα της την οποία ονομάσαμε “Μεσενικολίτικα Νέα”. 
Κάθε μήνα και μέχρι το τέλος της θητείας του περί-
που 20 χρόνια υπήρξε η φωνή του Μεσενικόλα. 
Ήταν ο αγαπημένος όλων των αναγνωστών και ο 
πρώτος που διάβαζαν όλοι προτού προχωρήσουν 
στα άλλα κείμενα. Μιλούσε με απλά καθημερινά 
λόγια ώστε μπορούσε να τον καταλάβει ο κάθε 
χωριανός για τα τεκταινόμενα στο χωριό και όχι 
μόνο. Ανέλυε τον κάθε μήνα ξεχωριστά. Ενημέρωνε 
τους χωριανούς για τις νέες αποφάσεις που τους 
αφορούσαν. Μιλούσε με πολύ γλαφυρότητα για τις 
αλλαγές της φύσης σε κάθε εποχή. Έκανε τον ανα-
γνώστη  να νιώθει ότι βρίσκεται στο  χωριό . 
Παρουσίαζε τη ληξιαρχική κίνηση από γεννήσεις, 
αρραβώνες, γάμους, κηδείες μέχρι τους επιτυχόντες 
στα ανώτερα εκπαιδευτικά ιδρύματα. Ήταν πάντα 
ενημερωμένος και πάντα πρόσφερε τις υπηρεσίες του 
αγόγγυστα σε όποιον του τις ζητούσε. Μεγάλο ήταν 
το πλήγμα που δέχτηκε η εφημερίδα μας όταν στα-
μάτησε λόγω ηλικίας και προβλημάτων υγείας που 
αντιμετώπιζε να στέλνει τις ανταποκρίσεις του. Για 
το έργο του αλλά και την εν γένει πορεία του ο 
Μεσενικόλας θα πρέπει να τον ευγνωμονεί. 
  Όπως είπαμε και παραπάνω λάμπρυναν την εφημε-

ρίδα  με  τα άρθρα  τους  πολλοί επιφανείς 
Μεσενικολίτες. Ένας από αυτούς ήταν ο Χρήστος 
Ψάρρας, του οποίου πλήθος άρθρων, επιστημονικού 
κυρίως περιεχομένου,  κοσμούσε την εφημερίδα μας 
για πάρα πολλά χρόνια. Για αρκετά χρόνια ήταν και 
μέλος της συντακτικής επιτροπής μαζί με τους 
Άγγελο Ποδηματά, Γιάννη Παϊζάνο, Αναστάσιο 
Ζάχο, Νίκο Φιλίππου. Αυτό αποδεικνύει το υψηλό 
επίπεδο που υπήρχε στην εφημερίδα Νεβρόπολη. 
Είναι σημαντικό να αναφέρω ότι η κάθε συνάντηση 
της συντακτικής επιτροπής διαρκούσε πέντε με έξι 
ώρες τουλάχιστον. Μετά όταν πήγαινε η εφημερίδα 
στο τυπογραφείο γινόταν αντιπαραβολή ώστε να μην 
υπάρχει κανένα λάθος στη διαδικασία εγγραφής από 
τον δακτυλογράφο. Ώρες ατελείωτες αλλά χωρίς την 
παραμικρή δυσανασχέτηση. Ήταν χρέος όλων η 
ορθή δημοσίευση της. 
  Δεν πρέπει να αγνοήσουμε  και τους  νέους 
Μεσενικολίτες, φοιτητές και μαθητές στη μεγαλύτε-
ρη πλειοψηφία τους, παιδιά που σαν σπουδαστές 
έφυγαν από το Μεσενικόλα και αποτελούσαν το 
Τμήμα Νέων, όλοι επιτυχημένοι επαγγελματίες σήμε-
ρα. Αυτοί εκτός του καθήκοντος που είχαν για τη 
διεκπεραίωση της εφημερίδας αρθρογραφούσαν κιό-
λας. Ο γιατρός Θωμάς Σωκ. Ποδηματάς, ο καθηγη-
τής Γιώργος Κρανιάς, η ποιήτρια Ράνια Ζούκα, η 
γιατρός Χρυσούλα Θώδη ήταν μερικοί από αυτούς 
και πολλοί άλλοι νέοι οι οποίοι είχαν ως αφετηρία 
συνάντησης και στέκι νεολαίας τα γραφεία μας στη 
στοά της Λυκούργου 10. Μέσα από την εφημερίδα 
έκαναν γνωστές τις εκδηλώσεις που θα πραγματο-
ποιούσαν στο χωριό και τις συναντήσεις που θα 
οργάνωναν στην Αθήνα. Η ανταπόκριση ήταν απί-
στευτη και οι εκδηλώσεις σημείωναν μεγάλη επιτυ-
χία. Μετά από κάθε εκδήλωση δημοσίευαν άρθρα 
και φωτογραφίες στη  δική  τους  στήλη  του 
“Τμήματος Νέων”. 
  Την εφημερίδα μας την κοσμεί εδώ και πάρα πολλά 
χρόνια ο αγαπημένος Μεσενικολίτης “ΚΕΡΑΣΟ-
ΠΟΥΛΑΣ” ο οποίος έχει καταθέσει ψυχή και κάθε 
του ποίημα είναι καλύτερο από το άλλο. Σε αρκετά 
φύλλα σε συνέχειες δημοσιεύσαμε τις ντοπιολαλιές 
του Μεσενικόλα και της ευρύτερης περιοχής της 
Λίμνης Πλαστήρα. Ένα σημαντικό έργο που έχει 
μείνει στο αρχείο της εφημερίδας μας παρακαταθή-
κη. Αν και αγράμματος, όπως λέει και ο ίδιος, στα 
σατυρικά του ποιήματα καυτηριάζει με ευκολία την 
καθημερινότητα και την πολιτική με απολαυστικό 
και χιουμοριστικό τρόπο χωρίς να προσβάλει κανέ-
να. Αρκετές φορές μάλιστα αυτοσαρκάζεται με 
μοναδική δεξιοτεχνία! Είναι τιμή μας που μοιράζεται 
τις σκέψεις του μέσω της “Νεβρόπολης”. 
  Σημαντικός παράγοντας του πολιτιστικού περιεχο-
μένου  της εφημερίδας υπήρξε  ο  αείμνηστος 
Δάσκαλος Χρήστος Μιλτ. Μηλίτσης. Τα άρθρα του, 
τέλεια γραμμένα και με σημαντικές πληροφορίες για 

τα ήθη και τα έθιμα των προγόνων μας, κοσμούσαν 
συνήθως  την  πρώτη  σελίδα της εφημερίδας. 
Πραγματικά υπήρξε ένας λόγιος και η εφημερίδα 
μας έγινε πιο πλούσια δημοσιεύοντας τα υπέροχα 
κείμενά του. Θα τον ευγνωμονούμε και θα τον τιμού-
με για πάντα. 
  Μεγάλη συμβολή στη διατήρηση και συνέχιση της 
πορείας της εφημερίδας μας είχε ο επίτιμος πρόεδρος 
της Ένωσης ο αείμνηστος Άγγελος Ποδηματάς. 
Εκτός του ότι αρθρογραφούσε τακτικά ήταν ο υπεύ-
θυνος της έκδοσης της για 22 συνεχόμενα χρόνια. 
Ήταν ο πρόεδρος της συντακτικής επιτροπής και 
είχε τον τελικό λόγο για τον τρόπο έκδοσής της. 
Αφού ενέκρινε τα κείμενα η συντακτική επιτροπή 
αυτός τα στοιχειοθετούσε επιγραμματικά σε μία 
κόλα αναφοράς και τα πήγαινε στον τυπογράφο. 
Όταν τα κείμενα δακτυλογραφούνταν πήγαινε στο 
τυπογραφείο στην Ομόνοια για αντιπαραβολή. 
Διάβαζε ο τυπογράφος και ο Άγγελος έλεγχε το χει-
ρόγραφο. Όταν τυπωνόταν πήγαινε να την παραλά-
βει και ειδοποιούσε τους νέους για το κόλλημα των 
ετικετών. Την επομένη πήγαινε στο κεντρικό ταχυ-
δρομείο για την κατάθεσή της. 22 χρόνια χωρίς να 
εκφράσει κανένα παράπονο. Θεωρούσε τη διαδικα-
σία δεδομένη. Το μόνο του άγχος ήταν ποιος θα ανα-
λάμβανε αυτή τη διαδικασία και τη συνέχεια του 
συλλόγου αφού οι καιροί είχαν αλλάξει, οι παλιοί δεν 
είχαν πλέον τα κουράγια για τέτοια βάρβαρα σπορ  
και τα ενδιαφέροντα των νέων κακά τα ψέματα δεν 
ήταν να μπουν σ’ αυτή την διαδικασία. Το ανήσυχο 
πνεύμα όμως των Μεσενικολιτών δεν μπορούσε να 
αφήσει μια ιστορική εφημερίδα να ξεψυχήσει έτσι 
άδικα.  
Το νέο Δ.Σ. του 2004 με πρόεδρο το Χρυσόστομο 
Καρβούνη ο οποίος υπηρετούσε το Σύλλογο από το 
Τμήμα Νέων το 1978 σε διάφορα πόστα, κυρίως του 
Γεν. Γραμματέα και συνεχίζει έως και σήμερα να 
ηγείται ενός αξιόμαχου συμβουλίου που αποτελείται 
από τους Ζευγολατάκου-Αγορίτσα Λούλα , 
Αντωνάκη Βάνα, Κουτσίκα Κλεοπάτρα, Γιάννη 
Λότσο, Καπερώνη Μαρία και Σβάρνα Δέσποινα, οι 
οποίοι δεδομένων των κακών συνθηκών των μνημο-
νίων και της πανδημίας πασχίζουν με όλη τους την 
ενέργεια να βγάλουν εις πέρας το δύσκολο έργο που 
τους άφησαν οι προκάτοχοί τους. 
  Πολλοί είναι αυτοί που αρθρογράφησαν στην 
Νεβρόπολη και κάθε ένας τους ήταν και είναι μονα-
δικός και τους ευχαριστούμε που μας εμπιστεύονται 
τα κείμενά τους. Δυστυχώς θα πρέπει να αφιερώσου-
με πολύ μεγάλο χώρο για να τους αναφέρουμε 
όλους. Για εμάς είναι όλοι ισότιμοι. 
  Η Νεβρόπολη στην περίοδο της ακμής της είχε 1000 
και πλέον συνδρομητές σε όλη την Ελλάδα και 20 
στο εξωτερικό. 
  Σήμερα έχει 550 συνδρομητές σε όλη την Ελλάδα 
και 7 στο εξωτερικό. Τα έσοδά της έχουν μειωθεί 

δραστικά και λόγω της πανδημίας ακόμα περισσότε-
ρο. Η Νεβρόπολη άντεξε στο πέρασμα του χρόνου 
και σε 44 χρόνια τύπωσε  500 μηνιαία φύλλα. 
Μάλιστα είναι η μοναδική μηνιάτικη εφημερίδα 
πολιτιστικού συλλόγου σε όλη την Ελλάδα. 
  Αυτό σημαίνει ότι καταθέσαμε ψυχή ως ερασιτέ-
χνες εκδότες και αρθρογράφοι για ένα έντυπο που 
πλέον θεωρείται ιστορικό. Είναι μάλιστα αξιέπαινο 
ότι για 44 ολόκληρα χρόνια παρόλες τις ενέργειές 
μας δεν έχει πάρει καμία επιδότηση από το κράτος 
ούτε από κάποιον άλλον φορέα. Στηρίζεται μόνο στη 
συγκινητική βοήθεια και προσφορά των αναγνω-
στών της. 
  Δεν ξέρουμε πόσα χρόνια θα συνεχίσει η εφημερίδα 
μας να εκδίδεται αλλά οφείλουμε να παραδεχτούμε 
ότι ένα άπιαστο όνειρο έγινε πραγματικότητα.  
Η “Νεβρόπολη” στα 44 χρόνια ζωής της εκτύπωσε 
500 φύλλα. 
 Από τα έσοδα της πραγματοποιήσαμε πολλές εκδη-
λώσεις στο  χωριό  προσφέροντας  στους 
Μεσενικολίτες χαρά και συγκίνηση. Πρώτοι εμείς 
διοργανώσαμε την Γιορτή Παραδοσιακής Πίτας και 
δώσαμε μία ευκαιρία στις γυναίκες του χωριού μας 
να ξεδιπλώσουν τα δημιουργικά ταλέντα που τις δια-
κρίνουν. 
Βοηθήσαμε παιδιά του Μεσενικόλα να σπουδάσουν. 
Βραβεύσαμε τους καλύτερους μαθητές. Συμβάλαμε 
στην αναστήλωση των εξωκλησιών μας. Και πολλές 
άλλες προσφορές που αν δεν είχαμε την στήριξη των 
συγχωριανών μας δεν θα μπορούσαμε να τις πραγ-
ματοποιήσουμε. 
  Κλείνοντας, λοιπόν, αυτό το άρθρο, ευχαριστούμε 
εκ βάθους καρδίας και διαχρονικά όλους τους συν-
δρομητές της εφημερίδας μας και τους παρακαλούμε 
να συνεχίσουν τη στήριξη τους ώστε η εφημερίδα 
μας να εξακολουθήσει να εκδίδεται απρόσκοπτα και 
για τα επόμενα χρόνια. 

Με  ενέργειες  και  την  υποστήριξη  του 
Δήμου Λίμνης Πλαστήρα έγινε επιτυχής 

ολοκλήρωση  αφιερώματος  της  εκπομπής 
«ΑΠΟ ΤΟΠΟ ΣΕ ΤΟΠΟ» με παρουσιαστή το 
Χρήστο  Μυλωνά .  Το  αφιέρωμα  στη  λίμνη 
Πλαστήρα, μία υπερπαραγωγή δύο (2) ωρών 
με αφορμή τα 200 χρόνια από την Επανάσταση 
του 1821, θα προβληθεί τους προσεχείς μήνες 
από το Κανάλι της Βουλής, στην Ελλάδα και 
το Εξωτερικό. Πρόκειται για μια μοναδική 
προβολή του Τόπου μας σε πολιτιστικό και 
τουριστικό επίπεδο, η οποία διεκπεραιώθηκε 
με εθελοντική προσφορά. Ιδιαίτερα ευχαρι-
στούμε  τους   χορευτές  των  Πολιτιστικών 
Συλλόγων:  «Κέντρο Σπουδής και Ανάδειξης 
του Ελληνικού Πολιτισμού ΧΟΡΙΑΜΒΟΣ»,  
“Πολιτιστικός  Σύλλογος  Λαμπερού»  και 
«Πολιτιστικός Σύλλογος Νεοχωρίου» με τις 
γυναίκες του Νεοχωρίου, τους χοροδιδασκά-
λους, τους μουσικούς και τους ερμηνευτές για 
τη συνεισφορά τους στα  γυρίσματα που έγιναν 
στις  27-05-2021 στο πλαίσιο αφιερώματος. 
Σημαντικό ρόλο έπαιξαν και οι χορηγοί στην 
επιτυχία, με το Ξενοδοχείο «Καζάρμα» που 
φιλοξένησε το συνεργείο. Ο Μεσενικόλας είχε 
την  τιμητική  του ,  καθώς  μίλησαν  για  την 
Ιστορία του χωριού ο κ. Γιώργος Κρανιάς και 
για την ιστορία του κρασιού και τους αμπελώ-
νες του Μεσενικόλα η κ. Ποδηματά Ιωάννα, 
δημοτική σύμβουλος. 

 +από σελ. 1
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Η Νεβρόπολη ενημερώνει

Σελίδα 3N εβρόπολη

Βαφτίσεις Μνημόσυνα Προσφορές στην εκκλησία

Προσφορές στην  Ένωση

Οι κοινότητες της Νεβρόπολης στην απογραφή του 1454/1455

D   Το Σάββατο 5/6/2021 τελέστηκε 
στον Ι.Ν. Κοιμήσεως της Θεοτόκου 
Μεσενικόλα 40ήμερο μνημόσυνο 
υπέρ αναπαύσεως του συγχωρια-
νού μας Κωνσταντίνου Καπέκα. 
Μετά την τελετή η οικογένεια προ-
σέφερε πακέτο με στάρι και πίτες. 
Ευχόμαστε να είναι αιώνια η μνήμη 
του Κωνσταντίνου Καπέκα.

u Η Θεοδώρα Νικ. Φιλίππου προσέφερε για τις ανάγκες 
της εκκλησίας 50€, στη μνήμη της μητέρας της Όλγας για 
τη συμπλήρωση ενός έτους από το θάνατό της και της τέλε-
σης του ετησίου μνημοσύνου της στις 31/1/2021 στο 
Χολαργό. Ας είναι αιωνία η μνήμη της

u Η οικ. Δημητρίου Ράϊκου προσέφερε για τις ανάγκες 
του Συλλόγου 50 €, στη μνήμη του Τρύφωνα Σφήκα. 
 

Πριονάς Στέλιος Επίτροπος Ι. Ν. Κοιμήσεως Θεοτόκου Μεσενικόλα 

 
 
Αναλυτικά τα έργα που υποβλήθηκαν είναι:  
1. Στην Πρόσκληση ΑΤ14 στον Άξονα 
Προτεραιότητας «Παιδεία, Πολιτισμός, Τουρισμός 
και Αθλητισμός» υποβλήθηκε το έργο «ΥΠΑΙΘΡΙΟ 
ΜΟΥΣΕΙΟ ΣΥΓΧΡΟΝΗΣ ΤΕΧΝΗΣ «ΧΩΡΟ-ΧΡΟ-
ΝΟΥ ΑΓΡΑΦΟΝ» προϋπολογισμού 238.766,70 €. Το 
έργο εγκρίθηκε και αναμένεται να δημοπρατηθεί.  
2. Στην πρόσκληση ΑΤ05 στον Άξονα 
Προτεραιότητας «Ποιότητα ζωής και εύρυθμη λει-
τουργία των πόλεων, της υπαίθρου και των οικισμών» 
με τίτλο «Ανάπτυξη της υπαίθρου-Αγροτική 
Οδοποιία» την πράξη με τίτλο «ΒΕΛΤΙΩΣΗ ΑΓΡΟΤΙ-
ΚΗΣ ΟΔΟΠΟΙΙΑΣ ΔΗΜΟΥ ΛΙΜΝΗΣ ΠΛΑΣΤΗ-
ΡΑ» συνολικού προϋπολογισμού 1.270.000 €. Θα 
κατασκευαστούν στην αμπελουργική ζώνη Μοσχάτου 
– Μεσενικόλα, καθώς και ασφαλτόστρωση στον κτη-
νοτροφικό οικισμό Ράζια Μορφοβουνίου.  
3. Στην πρόσκληση ΑΤ07 στον Άξονα Προτεραιότητας 
«Παιδεία, Πολιτισμός, Τουρισμός και Αθλητισμός» με 
τίτλο «Αξιοποίηση του κτιριακού αποθέματος των 
Δήμων»  την πράξη με τίτλο  «ΕΠΑΝΑΧΡΗΣΗ ΤΟΥ 
ΚΤΙΡΙΟΥ ΓΥΜΝΑΣΙΟΥ ΜΕΣΕΝΙΚΟΛΑ ΚΑΙ ΤΗΝ 
ΜΕΤΑΤΡΟΠΗ ΤΟΥ ΣΕ ΚΕΝΤΡΟ ΠΟΛΙΤΙΣΜΟΥ» 
συνολικού προϋπολογισμού 776.050 €. Η επανάχρηση 
του Γυμνασίου, στοχεύει στην αξιοποίηση του πολιτι-
στικού και ιστορικού πλούτου του Μεσενικόλα. 
4. Στην Πρόσκληση ΑΤ01 στον Άξονα 
Προτεραιότητας «Περιβάλλον» με τίτλο «Υποδομές 

Ύδρευσης» την πράξη με τίτλο «ΤΗΛΕΔΙΑΧΕΙΡΙΣΗ 
ΔΙΚΤΥΟΥ ΥΔΡΕΥΣΗΣ ΔΗΜΟΥ ΛΙΜΝΗΣ ΠΛΑ-
ΣΤΗΡΑ» προϋπολογισμού 2.859.179 €. Το έργο στο-
χεύει στην αναβάθμιση της ποιότητας του πόσιμου 
νερού. 
5. Στην Πρόσκληση ΑΤ08 στον Άξονα 
Προτεραιότητας «Ψηφιακή Σύγκλιση», πρότεινε το 
έργο «ΔΗΜΟΣ ΛΙΜΝΗΣ ΠΛΑΣΤΗΡΑ - ΕΞΕΙΔΙ-
ΚΕΥΜΕΝΕΣ ΔΡΑΣΕΙΣ/ ΕΝΕΡΓΕΙΕΣ ΚΑΙ ΕΦΑΡ-
ΜΟΓΗ ΕΥΦΥΩΝ ΤΕΧΝΟΛΟΓΙΩΝ ΓΙΑ ΤΗΝ 
ΑΝΑΠΤΥΞΗ «ΕΞΥΠΝΗΣ ΠΟΛΗΣ»  προϋπολογι-
σμού 321.014 €. Σημαντικές εφαρμογές πληροφορια-
κών συστημάτων, όπως ο «ατομικός ξεναγός» κ.ά.  
6. Στην Πρόσκληση ΑΤ12 στον Άξονα 
Προτεραιότητας «Περιβάλλον» με τίτλο «Δράσεις 
Ηλεκτροκίνησης στους Δήμους» την πράξη με τίτλο 
«ΔΗΜΟΣ ΛΙΜΝΗΣ ΠΛΑΣΤΗΡΑ – ΟΛΟΚΛΗΡΩ-
ΜΕΝΕΣ ΔΡΑΣΕΙΣ ΗΛΕΚΤΡΟΚΙΝΗΣΗΣ», προϋπο-
λογισμού 562.340,00 €. Ανανέωση του στόλου των 
αυτοκινήτων του Δήμου και αξιοποίηση του προγράμ-
ματος για αυτοκίνητα χωρίς καύσιμα. 
7. Στην Πρόσκληση ΑΤ11 στον άξονα 
Προτεραιότητας «Ποιότητα ζωής και εύρυθμη λει-
τουργία των πόλεων, της υπαίθρου και των οικισμών 
με τίτλο : «Δράσεις για υποδομές που χρήζουν αντισει-
σμικής προστασίας  (προσεισμικός έλεγχος), συνολι-
κού προϋπολογισμού 44.938,53€.  
Από το ίδιο πρόγραμμα ο Δήμος  έχει εξασφαλίσει την 
ένταξη του Βιολογικού, με 9.300.000 ευρώ.  
Συνολικά τα έργα που αναμένεται να υλοποιηθούν 

ξεπερνούν τα 15,4 εκατομμύρια ευρώ, μόνο από το 
πρόγραμμα «Αντώνης Τρίτσης». 
Επιπλέον είναι σε εξέλιξη έργα 5 εκατ. Ευρώ που είναι 
σε εξέλιξη από «Ιανό» και ΣΑΤΑ. 
Τέλος, ο Δήμος Λίμνης Πλαστήρα σχεδιάζει αυτή την 
εποχή το νέο ΕΣΠΑ 2022 – 2027, και προετοιμάζεται 
για την ωρίμανση έργων για το Ταμείο Ανάκαμψης. 
ΔΗΛΩΣΗ ΔΗΜΑΡΧΟΥ ΣΤΟ "ΝΕΟ ΑΓΩΝΑ": 
Παρά τις αντίξοες συνθήκες, τόσο από τον «κορο-
νοϊό» όσο και από τον «Ιανό», παρά την υποστελέχω-
ση του Δήμου μας, καταφέραμε να ολοκληρώσουμε με 
επιτυχία την υποβολή επτά (7) έργων, σε όλες τις προ-
σκλήσεις που επιτρέπονταν για το Δήμο μας. Δεν 
χάσαμε καμία ευκαιρία, αντίθετα: Διεκδικούμε 6,1 
εκατ. Ευρώ για σημαντικά έργα υποδομής με σαφή 
αναπτυξιακό χαρακτήρα αλλά συνάμα βελτιώνουν 
την Ποιότητα ζωής.  
Αν προσθέσουμε σε αυτά και τα 9,3 για το Βιολογικό, 
ο Δήμος Λίμνης Πλαστήρα τα επόμενα χρόνια θα υλο-
ποιήσει έργα 15,4 εκατομμύρια ευρώ. Θέλω να ευχαρι-
στήσω δημόσια τα στελέχη του Δήμου, αλλά και των 
συνεργατών που επιλέξαμε για την ωρίμανση των 
έργων μας.  Σε πείσμα των δυσκολιών πετύχαμε ένα 
σπουδαίο έργο. Εκτιμούμε βάσιμα ότι το Κράτος θα 
αξιολογήσει με τη δέουσα σοβαρότητα τις προτάσεις 
μας. Ήδη έγινε η πρώτη ένταξη έργου στο πρόγραμμα 
Ελλάδα 1821 - 2021» 
 
Ρεπορτάζ της εφημερίδας "Νέος Αγών" της 
Καρδίτσας, δημοσιεύτηκε 3/6/2021.

 

ΣΥΝΔΡΟΜΕΣ ΝΕΒΡΟΠΟΛΗΣ   
ΙΟΥΝΙΟΥ 2021

1.    ΣΑΡΡΗ ΦΡΙΝΤΑ                                  ΖΩΓΡΑΦΟΥ             100€ 
2.    ΤΣΑΓΑΝΟΣ Γ. ΔΗΜΗΤΡΗΣ                ΧΑΛΑΝΔΡΙ              30€ 
3.    ΤΣΑΓΑΝΟΥ ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ                   ΧΑΛΑΝΔΡΙ               30€ 
4.    ΤΣΑΓΑΝΟΥ-ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΤΟΥ ΟΛΓΑ     ΒΑΡΚΙΖΑ                 30€ 
5.    ΚΑΡΑΚΑΤΣΑΝΗ ΓΙΑΝΝΑ                    ΜΕΣΕΝΙΚΟΛΑΣ       20€ 
6.    ΠΑΠΑΔΗΜΗΤΡΙΟΥ ΘΩΜΑΣ              ΚΑΡΔΙΤΣΑ               30€ 
7.    ΔΗΜΟΥ ΚΩΝ/ΝΟΣ                              ΚΡΥΟΝΕΡΙ              20€ 
8.    ΚΟΥΤΣΙΚΑΣ ΣΤΕΡΓΙΟΣ                      ΒΥΡΩΝΑΣ               20€ 
9.    ΣΤΑΥΡΟΥ ΘΩΜΑΣ                             ΜΕΣΕΝΙΚΟΛΑΣ       20€ 
10.  ΠΟΔΗΜΑΤΑ ΙΩΑΝΝΑ                         ΚΑΡΔΙΤΣΑ               20€ 
11.  ΠΟΔΗΜΑΤΑΣ ΡΗΓΑ ΙΩΑΝΝΗΣ          ΜΕΣΕΝΙΚΟΛΑΣ       20€ 
12.  ΤΣΙΛΙΩΝΗ-ΜΥΡΓΙΩΤΗ ΘΕΟΔΩΡΑ     ΚΑΡΔΙΤΣΑ               20€ 
13.  ΡΑΪΚΟΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ                         ΜΕΣΕΝΙΚΟΛΑΣ       50€ 
14.  ΖΑΡΚΑΔΟΥΛΑΣ ΚΩΝ/ΝΟΣ                 ΜΕΣΕΝΙΚΟΛΑΣ       20€ 
15.  ΖΑΡΚΑΔΟΥΛΑΣ ΣΕΡΑΦΕΙΜ              ΚΑΡΔΙΤΣΑ               20€ 
16.  ΠΕΤΡΩΤΟΥ ΓΕΩΡΓΙΑ                        ΛΑΡΙΣΑ                    100€ 
17.  ΚΟΝΤΟΥΛΗΣ ΘΩΜΑΣ                        ΚΑΡΔΙΤΣΑ               30€ 
                                                                                                                                                                         
Παρακαλούμε πολύ όταν κάνετε κατάθεση στον Τραπεζικό λογαριασμό 
της Ένωσης να αναγράφετε υποχρεωτικά το όνομά σας για να μπορέσου-
με να σας καταχωρήσουμε. 
 

Λογαριασμός τραπέζης ALPHA BANK 
 

123-002101-256901            IBAN: GR1401401230123002101256901 

 +από σελ. 1

D  Την  Κυριακή  27/6/2021 ο 
Αποστόλης Καρακατσάνης και η 
Βάσω Τσιώλη, βάφτισαν το κορι-
τσάκι τους και του έδωσαν το 
όνομα  Παρασκευή. Η τελετή 
έγινε στα Τρίκαλα. 
Ευχόμαστε να τους ζήσει και να 
το δουν όπως επιθυμούν.

Ντομάτες 
 

Ποιος θα έλεγε όχι σε μια δροσερή  
ντοματοσαλάτα!! Νομίζω κανείς. 
Και δεν είναι μόνο η δροσιά που θα 
μας προσφέρει. Ας δούμε τι μας 
χαρίζουν οι ντομάτες. Ας δούμε 
λοιπόν τι θα συμβεί στο σώμα μας 
αν τρώμε μια ντομάτα την ημέρα 
και ποια είναι τα οφέλη της. 

#1 Περιέχει πλήθος βιταμινών και θρεπτικών ουσιών 
Οι περισσότερες φυτικές ίνες της ντομάτας είναι αδιάλυτες, που 
σημαίνει πως είναι ιδιαίτερα ευεργετικές για το πεπτικό μας σύστημα. 
Περιέχει βιταμίνη C, η οποία ενισχύει το ανοσοποιητικό μας σύστημα. 
Και ποιός δεν το έχει ανάγκη αυτόν τον καιρό!! Περιέχει επίσης φολι-
κό οξύ, ή αλλιώς βιταμίνη Β9 που είναι μια υπερπολύτιμη  βιταμίνη 
απαραίτητη για την ανάπτυξη των ιστών μας. Μας εφοδιάζει επιπλέον 
με κάλιο, ένα σημαντικό μέταλλο για τον έλεγχο της αρτηριακής πίε-
σης και την καλή λειτουργία του καρδιαγγειακού μας συστήματος.  
#2 Περιέχει πλήθος αντιοξειδωτικών 
Τα αντιοξειδωτικά μειώνουν τη χοληστερόλη και δυναμώνουν το ανο-
σοποιητικό μας σύστημα. Επιπλέον, τα αντιοξειδωτικά προστατεύουν 
τις αρτηρίες μας από τη σκλήρυνση και βοηθούν στη γενικότερη υγεία 
της καρδιάς μας. Το πιο ισχυρό αντιοξειδωτικό της ντομάτας είναι το 
λυκοπένιο, που βρίσκεται επίσης στις φράουλες και τα καρπούζια, 
αλλά και όσα φρούτα και λαχανικά έχουν κόκκινο χρώμα. 
#3 Η ντομάτα βοηθά να χάσουμε βάρος 
Ακόμη και αν δεν μας ενδιαφέρει να μειώσουμε το νούμερο της ζυγα-
ριάς, όταν επιλέγουμε ντομάτες βελτιώνουμε και κάνουμε αυτόματα 
πιο υγιεινή τη διατροφή μας. Τρώγοντας έστω μία ντομάτα την ημέρα 
μπορούμε να κρατήσουμε σε σταθερά επίπεδα το βάρος και ειδικά το 
λίπος γιατί μπορεί να αυξήσει φυσικά το μεταβολισμό μας. Επιπλέον, η 
υψηλή περιεκτικότητα της ντομάτας σε φυτικές ίνες, προκαλεί αίσθη-
μα πληρότητας. Αυτό συμβαίνει επειδή οι ίνες μας χαρίζουν μειωμένη 
αίσθηση πείνας. 
#4 Η ντομάτα βελτιώνει την όραση 
Όταν μειώνεται η βιταμίνη Α στον οργανισμό μας δημιουργούνται 
ταυτόχρονα προβλήματα στην όραση μας. Γίνεται δύσκολο λοιπόν 
πλέον να εντοπίσουν τα μάτια μας το φως και να στείλουν τις λεπτομέ-
ρειες στον εγκέφαλο μας. 
Η ντομάτα όμως περιέχει υψηλές ποσότητες βιταμίνης Α, απαραίτητη 
για την υγεία του αμφιβληστροειδή και των φακών στα μάτια μας, οι 
οποίοι φιλτράρουν το φως και απομακρύνουν τις υπεριώδεις ακτίνες 
που μπορούν να βλάψουν τους οπτικούς ιστούς. Επίσης  τα καροτενο-
ειδή και τα υπόλοιπα θρεπτικά συστατικά της ντομάτας προστατεύουν 
από διάφορες παθήσεις των ματιών, συμπεριλαμβάνοντας τον καταρ-
ράκτη και τον εκφυλισμό της ωχράς κηλίδας. 
#5 Προστατεύει τη καρδιά και τις αρτηρίες 
Το λυκοπένιο που περιέχει προστατεύει από καρδιακές παθήσεις, 
συμπεριλαμβάνοντας τις καρδιακές προσβολές και τα εγκεφαλικά 
επεισόδια. 
#6 Βοηθά στην καλή υγεία της επιδερμίδας και προστατεύει από τα 
εγκαύματα 
Οι ντομάτες θεωρούνται ιδιαίτερα ευεργετικές για την υγεία του δέρ-
ματος .Τα τρόφιμα γενικά με βάση την ντομάτα που είναι πλούσια σε 
λυκοπένιο και άλλες φυτικές ενώσεις. μπορούν να προστατεύσουν από 
το ηλιακό έγκαυμα. Ενισχύεται ταυτόχρονα η παραγωγή προ-κολλα-
γόνου, το οποίο είναι υπεύθυνο για τη δομή, την ελαστικότητα και τη 
νεανική όψη της επιδερμίδας μας. 
#7Βοηθά στην υγεία του εγκεφάλου και της μνήμης 
Οι ντομάτες περιέχουν θρεπτικά στοιχεία που ενισχύουν την υγεία του 
εγκεφάλου. Έχει συνδεθεί επίσης με την πρόληψη της απώλειας μνή-
μης, σε παθήσεις όπως η νόσος του Αλτσχάιμερ. 
Αν έχουμε λοιπόν συχνά προβλήματα συγκέντρωσης και μνήμης, η 
ντομάτα μπορεί να βοηθήσει σημαντικά.  
Η ντομάτα έχει άπειρα θρεπτικά στοιχεία και εξαιρετικές ιδιότητες για 
την υγεία και την επιδερμίδα μας. Παρόλα αυτά, είναι προτιμότερο να 
ρωτήσουμε πρώτα το γιατρό μας πριν ξεκινήσουμε τις πολλές ντομα-
τοσαλάτες. 
Η ντομάτα είναι ένας ακόμη διατροφικός θησαυρός της κουζίνας μας! 
Θεωρείται και είναι μια σημαντική τροφή, που δεν θα πρέπει να λείπει 
από τις καλοκαιρινές σαλάτες, τις σάλτσες και γενικά τις συνταγές μας. 

Οι μεγάλοι πρωταγωνιστές της 
Ένωσης Μεσενικολιτών Αθήνας μπορεί να μην υπάρχουν 
πια, όμως το έργο τους παραμένει αποτυπωμένο στα 
φύλλα της «Νεβρόπολης». Τα 500 φύλλα είναι ένα μοναδι-
κό και σπάνιο αρχείο, αληθινή πηγή γνώσης του παρελθό-
ντος. Γεμάτα ιδέες και οράματα για την Ανάπτυξη του 
Τόπου μας. Άρθρα που φωτίζουν την Τοπική μας Ιστορία. 
Πνευματικές ανησυχίες, βιωματικά κείμενα με συναισθη-
ματική αξία.  

Η συλλογική δραστηριότητα, τα νέα της Κοινότητας, 
η κοινωνική ζωή του χωριού είναι εδώ, μέσα στις χιλιάδες 
των κειμένων, που έχουν μείνει παρακαταθήκη και όχι 
μόνο για τα χωριά του Μεσενικόλα. 

Οι οραματιστές της Ένωσης Μεσενικολιτών έγκαιρα 
είχαν αναγνώσει την ανάγκη των χιλιάδων ξενιτεμένων 
Νεβροπολιτών να αποκτήσουν τη δική τους εφημερίδα, να 
ενημερώνονται, να επικοινωνούν, να συμμετέχουν στην 
Ανάπτυξη του Τόπου. Δεν είναι τυχαίο ότι μέχρι και τη 
δεκαετία του 1980, εκτός από τους Μεσενικολίτες, η 
«Νεβρόπολη» είχε πολλούς συνδρομητές, κυρίως από το 
Βουνέσι, το Μοσχάτο, το Κρυονέρι, το Νεοχώρι και τα 
άλλα χωριά του σημερινού Δήμου Λίμνης Πλαστήρα, της 
παλαιάς Νεβρόπολης. Δεν είναι τυχαίο ότι προσπάθησαν 

με  τους  άλλους συλλόγους  να δημιουργήσουν 
Ομοσπονδία Νεβροπολίτικων Συλλόγων. 

Η εφημερίδα αυτή αποτέλεσε μια ανοιχτή αγκαλιά 
και φιλοξένησε χιλιάδες άρθρα, ανάμεσα σε αυτά και το 
πρώτο δικό μου κείμενο. Αποτέλεσε ταμείον για ρηξικέ-
λευθες ιδέες για την οικονομική Ανάπτυξη, όπως ο 
Συνεταιριστικός αμπελώνας του Μεσενικόλα και το 
Οινοποιείο. Πέτυχε στόχους που δύσκολα φάνταζε ότι θα 
γίνουν  πραγματικότητα,  όπως  ο  Ξενώνας και το 
Πολιτιστικό Κέντρο, τα ιδιόκτητα γραφεία στην Αθήνα, 
έθεσε σφραγίδα στον Πολιτισμό και τις εκδηλώσεις του 
καλοκαιριού. Έδωσε άνισο αγώνα για να αποφευχθεί η 
ερήμωση των χωριών που δεν αποφεύχθηκε τελικά.  

Ανεξάρτητα από τα επιμέρους αποτελέσματα, η 
«Νεβρόπολη», η «Ένωση Μεσενικολιτών Αθήνας», ο 
Πολιτιστικός Σύλλογος, εξακολουθούν να είναι η αισιόδο-
ξη νότα. Για το Μεσενικόλα τίποτα δεν είναι τυχαίο και η 
συλλογική δράση έρχεται από αιώνες, μαζί με το περίφημο 
κρασί «Μαύρο Μεσενικόλα». Ως μελετητής της Τοπικής 
Ιστορίας, έχω παρουσιάσει τους συλλόγους του χωριού 
από τα πρώτα χρόνια της απελευθέρωσης (1881) και τις 
αιτίες της πρωτοπορίας του. Το χωριό αυτό έχει μακραίω-
νη παράδοση στη Συλλογική δράση, από τα τέλη του 19ου 

αιώνα με τον πρώτο συνεταιρισμό των αμπελουργών, 
μέχρι τις μέρες μας.  

Σε μια εποχή όπου οι περισσότεροι κοιτάζουν τον 
εαυτό τους και το προσωπικό τους συμφέρον, ή κάποιοι 
άλλοι περιφέρουν τον εγωϊσμό τους, κάποιοι ακόμα επιμέ-
νουν να υπηρετούν συλλογικές αξίες. Κάποιοι προσφέ-
ρουν με ανιδιοτέλεια από το υστέρημα χρημάτων αλλά και 
χρόνου, υπηρετώντας συλλογική ταυτότητα και αξίες. 

 Σε όλους αυτούς αξίζει ένα μεγάλο ΕΥΓΕ! Τους 
οφείλουμε την αναγνώριση και ένα μεγάλο δημόσιο ευχα-
ριστώ στα εκάστοτε διοικητικά συμβούλια και συντακτική 
επιτροπή της εφημερίδας «Νεβρόπολη», για την οποία 
ευχόμαστε ολόψυχα να συνεχίζει την έκδοση και …να τα 
χιλιάσει τα φύλλα και τα χρόνια! 

Τέλος, ως Δήμος, έχουμε πρόθεση να αναδείξουμε 
ποικιλοτρόπως τη «Νεβρόπολη» και ήδη έχουμε ξεκινή-
σει την ψηφιοποίηση των 500 φύλλων της «Νεβρόπολης» 
και να τα διαθέσουμε στο κοινό ελεύθερα μέσα από την 
ψηφιακή βιβλιοθήκη του Δήμου. Είναι το ελάχιστο που 
μπορούμε να κάνουμε για τη διάσωση και τη διάδοση σε 
έναν κόσμο χωρίς σύνορα. 

Παναγιώτης Νάνος 
Δήμαρχος Λίμνης Πλαστήρα 

(Εισήγηση του Γιώργου Κρανιά στην επιστημονική 
διημερίδα που οργάνωσαν τα Γενικά Αρχεία του 
Κράτους με τον δήμο Πλαστήρα στις 25/26 Ιουνίου 
στο Μορφοβούνι).  
 
 
Η ΑΠΟΓΡΑΦΗ του 1454/55 που διενεργήθηκε απ’ τον 
Μουράτ Μπέη με τον γραμματικό του Ρουστέμ μας 
δίνει μια αναλυτική εικόνα για την περιοχή μας εκείνη 
την εποχή δηλαδή ούτε λίγο ούτε πολύ έξι αιώνες πριν. 
Μπορούμε να δούμε ποιος ήταν περίπου ο πληθυσμός 
κάθε χωριού και ποιες ήταν οι ασχολίες των κατοίκων 
τότε. Από το ποσό του φόρου για κάθε ασχολία κατα-
νοούμε και την ποσόστωση κάθε καλλιέργειας ή κτη-
νοτροφικής απασχόλησης στην οικονομία του κάθε 
χωριού. 
Η λεπτομερής καταγραφή μας δείχνει την σοβαρή 
κρατική και οικονομική οργάνωση που υπήρχε, οργά-
νωση που επέτρεψε στους Οθωμανούς να χρηματοδο-
τούν τις εκστρατείες τους και να φτάσουν μέχρι τα 
τείχη της Βιένης.  
Είναι άλλωστε γνωστό πως ακόμα και σήμερα αρκετά 
χωριά προκειμένου να διευθετήσουν μεταξύτους εδα-
φικές διαφορές ή και διαφορές με μοναστήρια κατα-
φεύγουν στα αρχεία κτηματολογίων που υπάρχουν 
στην Κωνσταντινούπολη.  
Η ίδια επίσης απογραφή ανατρέπει πλήρως τον μύθο 
για την ονομασία των Αγράφων, πως δηλαδή οι 
Τούρκοι τα είχαν Άγραφα. Απ’ ότι βλέπουμε τα είχαν 
όλα γραμμένα λεπτομερέστατα και το χωριό Άγραφα 
τότε ήταν έδρα Βιλαετίου. Τα άλλα δύο Βιλαέτια στην 
περιοχή της δυτικής Θεσσαλίας ήταν το βιλαέτι του 
Φαναρίου και αυτό των Τρικάλων.  
Στην περιοχή μας το σύνορο ανάμεσα στα Βιλαέτια 
Αγράφων και Φαναρίου ήταν ανάμεσα στο Στούγκο 
και την Κερασιά.  
Ψάχνοντας λοιπόν στην απογραφή ξεκινώντας από τα 
πιο χαμηλά  θα  βρούμε  τα χωριά Αη  Γιώργη , 
Πορτίτσα, Βλάζδο, Τιτάι, Μεσενικόλα, Βουνέσι, 
Κερασιά, Στούγκο, Μπεζούλα, Νιχώρι, Μπελοκομύτι, 
Καρίτσα. Εντύπωση κάνει πως δεν βρίσκεται το 
Σερμενίκ. Να συμπεριλαμβάνεται άραγε στη 
Μπεζούλα που εμφανίζεται σαν το μεγαλύτερο χωριό 
της περιοχής με μεγάλη διαφορά από τα υπόλοιπα; 
Ερωτηματικά  υπάρχουν  και για το Νιχώρι. 
Εμφανίζεται σαν ένας μικρός οικισμός με 16 μόνο νοι-
κοκυριά υπαγόμενο κατευθείαν στο Φανάρι.  

Εντύπωση κάνει που τα χωριά της Νεβρόπολης είχαν 
κι αυτά αμπέλια, λίγα μεν αλλά είχαν.  
Ένα άλλο πολύ αξιοσημείωτο είναι πως τα πολύ μεγά-
λα χωριά εκείνη την εποχή, θα τα λέγαμε σήμερα πλη-
θυσμιακά κέντρα, βρίσκονταν στα πολύ ορεινά και 
ήταν τα Άγραφα (έδρα Βιλαετίου)με 332 νοικοκυριά, 
τα Επινιανά με 260 νοικοκυριά  και τα Μεγάλα 
Βραγκιανά με 230 νοικοκυριά. Για να υπάρχει ένα 
μέτρο σύγκρισης αναφέρω πως τα Τρίκαλα που ήταν 
έδρα περιφέρειας είχαν όλα κι όλα 260 μουσουλμανι-
κά και 285 χριστιανικά νοικοκυριά, σύνολο 545 νοικο-
κυριά.  
Μια δυσκολία προκύπτει απ’ το γεγονός ότι η απογρα-
φή είναι κατά τιμαριώτη (φεουδάρχη). Στον ίδιο τιμα-
ριώτη μπορεί να ανήκουν χωριά του κάμπου και 
χωριά ορεινά, χωριά μουσουλμανικά και χωριά χρι-
στιανικά, χωρίς γεωγραφική μεταξύ τους επαφή.  
Το νόμισμα στο οποίο πληρώνονταν οι φόροι ήταν ο 
«ακτσές», στα ελληνικά «άσπρο», ασημένιο νόμισμα 
βάρους λίγο παραπάνω από ένα γραμμάριο. Όλοι μας 
έχουμε τραγουδήσει στα κάλλαντα «κι αν έχεις άσπρα 
δώσ’ μας τα, φλουριά μη τα λυπάσαι».  
Ο μεγαλύτερος φόρος που πλήρωναν μόνον οι μη μου-
σουλμάνοι υπήκοοι των Οθωμανών ήταν η «σπέντζα», 
ένα είδος κεφαλικού φόρου. Ετησίως 25 άσπρα ανά 
οικογένεια. Στα πιο ορεινά ήταν 20 ανά οικογένεια. 
Όταν αρχηγός της οικογένειας ήταν χήρα γυναίκα το 
ποσό μειώνονταν στα έξι άσπρα μόνο.  
Σε όλα τα χωριά πληρώνονταν δεκάτη σιταριού και 
κριθαριού. Επίσης υπήρχε παντού φόρος γάμων και 
παραπτωμάτων.  
Οι υπόλοιποι φόροι είχαν να κάνουν με το είδος και 
την έκταση των καλλιεργειών, την κτηνοτροφία, την 
μελισσοκομία, την σηροτροφία και τους νερόμυλους 
που τυχόν λειτουργούσαν στο χωριό.  
Ακολουθεί αναλυτικός πίνακας αριθμού οικογενειών. 
Σε μερικά χωριά υπήρχαν και άλλες οικογένειες που 
πλήρωναν τη σπέντζα σε άλλον διαφορετικό τιμαριώ-
τη και γι αυτό δεν συμπεριλαμβάνονται στους αριθ-
μούς αυτούς. Εικόνα έχω μόνο για τον Μεσενικόλα 
για δέκα τέτοιες οικογένειες, που συμπεριλαμβάνονται 
στον συνολικό αριθμό. 
Το ποσό του συνολικού φόρου που πλήρωνε το κάθε 
χωριό δείχνει και το μέγεθος της οικονομικής δραστη-
ριότητας:  
Όσο αφορά τις καλλιέργειες ξεκινώντας και πάλι από 
τα χαμηλά θα βρούμε βαμβάκι (πολύ λίγο) στα χωριά: 

Πορτίτσα, Αη Γιώργη, Μπλάζδο, και κάπως περισσό-
τερο στην Κουτσούφλιανη.  

Λινάρι στα χωριά: Βουνέσι, 
Μεσενικόλα, Πορτίτσα, 
Μπλάζδο, Κουτσούφλιανη, 
Τιτάι. 
Σηροτροφία: Πορτίτσα, Αη 
Γιώργη, Βουνέσι, Μεσενικόλα. 
Μελισσοκομία: Μεσενικόλας, 
Β ο υ ν έ σ ι ,  Κ α ρ ί τ σ α ,  
Μπελοκομύτης, Πορτίτσα, Αη 
Γιώργης, Τιτάι, Μπεζούλα.  
Αμπέλια σχεδόν  παντού 
αλλά η οινοποιία φορολο-
γούνταν  κυρίως  στον 

Μεσενικόλα, αλλά και σε Αη Γιώργη, Ραχωβίτσα και 
κάτι λίγο στο Νιχώρι. Δεν υπήρχαν αμπέλια καθόλου 
σε Μπλάζδο, Κουτσούφλιανη, Κερασιά, Καρίτσα και 
Μπελοκομύτη.  
Μύλοι σε: Πορτίτσα, Μπελοκομύτη, Καρίτσα, δύο στο 
Βουνέσι, Τιτάι, Μπεζούλα.  
Άλλοι φόροι αφορούσαν τα πρόβατα, τα γουρούνια, 
τους κήπους, τα οπωροφόρα δέντρα και χωριστά τις 
κερασιές, τις καστανιές και τις καρυδιές.  
Τελειώνοντας θέλω να διευκρινήσω πως όσα αναφέ-
ρονται σε αυτή τη μικρή έρευνα μπορεί να περιέχουν 
και λάθη και την εργασία αυτή την καταθέτω εδώ για 
να αποτελέσει μια καλή αφορμή για μια πιο εμπερι-
στατωμένη έρευνα από ανθρώπους ειδικότερους  από 
εμένα. 
Σας ευχαριστώ πολύ.  
 

Πηγή έρευνας: Melek Delilbaşı – Muzaffer Arıkan (επιμ.), Hicrî 
859 Tarihli Sûret-iDefter-iSancak-ı Tırhala 
(Ankara: Türk Tarih Kurumu, 2001).
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ΠΟΛΙΤΙΚΗ ΛΥΣΗ ΣΤΟ ΠΡΟΒΛΗΜΑ ΜΕΤΕΓΚΑΤΑ-
ΣΤΑΣΗΣ ΤΟΥ ΛΑΜΠΕΡΟΥ  
Ζήτησε ο δήμαρχος Λίμνης Πλαστήρα στη συνάντηση με 
τον ΓΓ του Υπουργείου Εργασίας  
Συνάντηση με το Γενικό Γραμματέα κ. Γιώργο Σταμάτη και 
υπηρεσιακούς παράγοντες είχε ο δήμαρχος λίμνης Πλαστήρα 
Παναγιώτης Νάνος, στην πρόσφατη επίσκεψή του στην 
Αθήνα, συνοδευόμενος από το γραμματέα του Δήμου κ. 
Βασίλη Μπράντζο. Ο δήμαρχος έθεσε υπόψη του αρμόδιου 
Γ.Γ. την ανάγκη να αντιμετωπιστεί άμεσα το πρόβλημα με τη 
διαδικασία του κατεπείγοντος. Λόγω γραφειοκρατικών και 
άλλων προβλημάτων, ο δήμαρχος ζήτησε άμεσα πολιτική 
λύση για την μετεγκατάσταση του Λαμπερού. Στη σύσκεψη 

που ακολούθησε με 
τους υπηρεσιακούς 
παράγοντες του 
Υ π ο υ ρ γ ε ί ο υ 
Εργασίας, εξετά-
στηκαν τα προβλή-
ματα που εμποδί-
ζουν την επίλυση 
του προβλήματος. 
Ο δήμαρχος κατέ-
θεσε υπόμνημα με 
προτάσεις και ζήτη-

σε την άμεση διανομή των οικοπέδων και την παραχώρηση τίτ-
λων κυριότητας με συμβολικό αντίτιμο στους δικαιούχους. 
  
ΣΗΜΑΝΤΙΚΗ ΑΠΟΦΑΣΗ ΤΟΥ ΔΗΜΟΤΙΚΟΥ ΣΥΜ-
ΒΟΥΛΙΟΥ 
Λίμνη Πλαστήρα: ΦΙΛΙΚΗ ΚΑΙ ΠΡΟΣΒΑΣΙΜΗ ΣΤΑ 
ΑμεΑ. 
Ομόφωνα έγινε δεκτή από το Δ. Σ. Λίμνης Πλαστήρα η εισή-
γηση του δημάρχου Π. Νάνου, για να γίνει ο Δήμος και η 
Λίμνη Πλαστήρα τόπος φιλικός και προσβάσιμος στα 
ΑΜΕΑ. Γι’ αυτό αποφασίστηκαν δέκα μέτρα, μεταξύ των 
οποίων είναι: 
Χαρακτηρισμός παραλίμνιας διαδρομής από τη «Βρύση 
Κελεπούρη» μέχρι τη θέση «Μπράσκα» Μορφοβουνίου 
μήκους 7 χιλιομέτρων ως ευχάριστη διαδρομή κίνησης ΑμεΑ.  
Δέσμευση τριών στρεμμάτων για δημιουργία Παιδικής 
Χαράς και χώρου αναψυχής με προτεραιότητα τα ΑμεΑ, 
ανακατασκευή των υπαίθριων θεάτρων Πεζούλας και 
Λαμπερού, καθώς και των αντίστοιχων πλαζ, με στόχο την 
πρόσβαση σε αυτά ΑμεΑ. 
Διαθεσιμότητα των χώρων για φιλοξενία πάσης φύσεως 
εκδηλώσεων, με προτεραιότητα το Διεθνές Φεστιβάλ Χορού 
με Αναπηρία, ελεύθερα και χωρίς οικονομική επιβάρυνση για 
τους οργανωτές. 
Δημιουργία παραλίμνιου πάρκου αναψυχής με ιδιαίτερη 
μέριμνα στα ΑμεΑ. 
Δημιουργία τουλάχιστον 1 θέσης στάθμευσης ΑμεΑ, σε κάθε 
χωριό, κ.α. 
 
ΣΑΒΒΑΤΟ ΒΡΑΔΥ ΣΠΑΝΙΑ ΜΟΥΣΙΚΗ ΒΡΑΔΥΑ 
ΣΤΗΝ ΠΛΑΖ ΠΕΖΟΥΛΑΣ ΜΕ ΣΕΡΒΙΚΗ ΧΟΡΩΔΙΑ 
Μία μοναδική μουσική βραδιά απόλαυσαν όσοι βρέθηκαν το 
Σάββατο 29/5/2021 στο υπαίθριο θέατρο της πλαζ Πεζούλας. 
Η Σερβική Μικτή Χορωδία του «Αγίου Γεωργίου» από το 
Βελιγράδι, υπό τη διεύθυνση της διακεκριμένης Μαέστρου 
Emilija Milin παρουσίασε σέρβικα τραγούδια και 
Βυζαντινούς ύμνους. 
Στο δεύτερο μέρος της εκδήλωσης παρουσίασε το πρόγραμμά 
του το Μουσικό Σύνολο «Χίλιες Φωνές» με την κ. Νατάσα 
Καραγιάννηι και το Γιάννη Παπαευαγγέλου. Το πρόγραμμα 
παρουσίασε ο Αλέξης Κωστάλας. Ο δήμαρχος καλωσορίζο-

ντας τους καλλιτέχνες 
αλλά και τους δημότες 
ανέφερε ότι η φιλοξενία 
της εκδήλωσης του 39ου 
Διεθνούς Φεστιβάλ 
Καρδίτσας, εντάσσεται 
στο πλαίσιο της εξω-
στρέφειας και της ανα-
νέωσης των πολιτιστι-
κών εκδηλώσεων. Ο 
Πολιτισμός για την 
δημοτική αρχή είναι 
στάση ζωής με εκδηλώ-

σεις όλο το χρόνο και όχι κάθε Αύγουστο. Η είσοδος ήταν 
ελεύθερη και έγινε με όρους προστασίας για τον covid 19. 
 
ΣΥΜΜΕΤΟΧΗ ΤΟΥ ΔΗΜΟΥ ΣΤΙΣ ΔΙΕΘΝΕΙΣ ΓΙΟΡ-
ΤΕΣ ΠΕΡΙΒΑΛΛΟΝΤΟΣ ΚΑΙ ΠΟΔΗΛΑΤΟΥ  

Τις Παγκόσμιες Ημέρες ποδηλάτου τίμησε ο Δήμος Λίμνης 
Πλαστήρα στο Βοτανικό Κήπο Νεοχωρίου, (5/6) με συμβολι-
κές δράσεις. Οι εκδηλώσεις έγιναν από εθελοντές, ανάμεσα 
σε αυτούς και η δημοτική αρχή με το δήμαρχο επικεφαλής, 
έγιναν συμβολικές δράσεις καθαρισμού των ακτών, δενδρο-
φυτεύσεις, κοπή χόρτων και καθαρισμός. Η εκδήλωση οργα-
νώθηκε από το Δήμο, τους Πολιτιστικούς Συλλόγους, Νέων 
Νεοχωρίου και Κερασιάς, με την συνδρομή των επιχειρήσεων 
δραστηριοτήτων «Ταυρωπός» και Trekking Hellas, οι οποίες 
πρόσφεραν ποδήλατα στο κοινό. 

ΠΑΡΚΟ ΤΗΣ ΑΓΑΠΗΣ 
Την Παγκόσμια Ημέρα Περιβάλλοντος διάλεξε ο Δήμος 
Λίμνης Πλαστήρα μαζί με τους εθελοντές, να αποδώσουν σε 
χρήση ένα πρότυπο πάρκο. Κάτω από το Βοτανικό Κήπο, 
τοποθετήθηκε συμβολική εγκατάσταση - έκπληξη, η οποία 
προορίζεται να γίνει σημείο αναφοράς για τέλεση ρομαντι-
κών πολιτικών γάμων στη λίμνη Πλαστήρα.  

Ποια Σαντορίνη; Στο «Πάρκο Αγάπης» της Λίμνης 
Πλαστήρα πλέον όλοι οι γάμοι! 
«Η στιγμή που περιμένατε μόλις έφτασε, είπατε το μεγάλο ναι 
και κάπως έτσι αρχίζει ένα υπέροχο ταξίδι με τον σύντροφο 
σας. Αν θέλετε ο γάμος σας να μη μοιάζει με κανέναν άλλον 
και να αποφύγετε τα τετριμμένα όπως η Σαντορίνη ή οποιο-
δήποτε άλλο ελληνικό νησί, η λύση είναι μία: Το «Πάρκο 
Αγάπης» στη Λίμνη Πλαστήρα.Ένας γάμος στο βουνό είναι 
μια επιλογή που ξαφνιάζει, αλλά κερδίζει ολοένα και περισ-
σότερο έδαφος, κυρίως στα ζευγάρια που διατηρούν μια ιδι-
αίτερη σχέση με τη φύση, τα σπορ και τα ταξίδια.  
Ο πρώτος γάμος στο «Πάρκο της Αγάπης» 
Σύμφωνα με τον Δήμαρχο Πλαστήρα κ. Παναγιώτη Νάνο, 
έγινε ήδη ο πρώτος ρομαντικός πολιτικός γάμος στο «Πάρκο 
της Αγάπης» στη Λίμνη Πλαστήρα, το οποίο δημιουργήθηκε 
ειδικά για το σκοπό αυτό. «Θέλουμε να μετατρέψουμε τον 
πολιτικό γάμο από γραφειοκρατική διαδικασία, σε μία κοινω-
νική τελετή με υψηλή αισθητική αξία ανάλογη των ονείρων 
των μελλονύμφων, είμαστε εδώ γι’ αυτούς! Η «λίμνη της καρ-
διάς μας», περιμένει για να δώσει απλόχερα την ομορφιά και 
τη μοναδικότητα που αξίζει σε κάθε ζευγάρι!» τόνισε ο 
ίδιος.(αναδημοσίευση από το ηλεκτρονικό ΜΜΕ 
Trikalaonline.gr) Ο δεύτερος ρομαντικός γάμος που προγραμ-
ματίζεται στο Πάρκο της Αγάπης θα έχει άρωμα 
Μεσενικόλα… προσεχώς περισσότερα!  
Επίσκεψη της κ. Αγγελοπούλου στο Δήμο Λίμνης 
Πλαστήρα 
Τον Δήμο Πλαστήρα επισκέφθηκε στις 12/6 η πρόεδρος της 
Επιτροπής Ελλάδα 2021 Κ. Γιάννα Αγγελοπούλου, ως ένα 
από τους Δήμους που εντάχθηκαν στο Πρόγραμμα «Αντώνης 
Τρίτσης» με το εμβληματικό Υπαίθριο Μουσείο Σύγχρονης 
Τέχνης «Χωρο-χρόνου άγραφον» στο Μορφοβούνι. Ο Δήμος 
μας είναι από τους λίγους που εντάχθηκαν στο πρόγραμμα 
«Α.Τρίτσης», με 238.000 ευρώ για τη διαμόρφωση του πάρ-
κου. Στη συνάντηση ήταν οι βουλευτές, η κ. Α. Σκόνδρα και ο 
κ. Γ.Κωτσός, ο Περιφερειάρχης κ. Αγοραστός, Ο αντιπεριφε-
ρειάρχης κ. Νούσιος, ο πρόεδρος του ΔΣ κ. Στεργιόπουλος, οι 
αντιδήμαρχοι κ. Θέος, κ. Τσιαμαντάς και η κ. Ξηροφώτου,  
επαγγελματίες της περιοχής.   

 
ΠΡΟΣΚΛΗΣΗ ΕΚΔΗΛΩΣΗΣ ΕΝΔΙΑΦΕΡΟΝΤΟΣ ΓΙΑ 
ΤΟ ΒΟΤΑΝΙΚΟ ΚΗΠΟ ΣΤΟ ΝΕΟΧΩΡΙ 
Ο Δήμος Λίμνης Πλαστήρα ενδιαφέρεται να αναθέσει την 
υπηρεσία με τίτλο «Εργασίες υποστήριξης και λειτουργίας 
Βοτανικού Κήπου». Προκειμένου να αποσταλούν προσκλή-
σεις υποβολής προσφοράς καλεί κατά προτίμηση όσους 
ενδιαφερόμενους  είναι: Μόνιμοι κάτοικοι Νεοχωρίου ή  
Καταγόμενοι  από το Νεοχώρι, Κάτοχοι Πτυχίου Α.Ε.Ι., 
Πιστοποιημένοι γνώστες τουλάχιστον της Αγγλικής Γλώσσας,  
Έχοντες βεβαίωση έναρξης επαγγέλματος και ενεργούς 
ΚΑΔ Πρασίνου. 
 
2η Συνάντηση Ποιητών στη Λίμνη Πλαστήρα. 
Ο Δήμος Λίμνης Πλαστήρα διοργάνωσε το Σάββατο 3 και 
την Κυριακή 4 Ιουλίου τη 2η Συνάντηση Ποιητών στη λίμνη 

Πλαστήρα, με θέμα: «Εξ- εγέρσεις και Επ-αναστάσεις με το 
γράμμα Ε της Ποίησης». 
Η εκδήλωση  εντάσσεται στα πλαίσια του εορτασμού των 200 
χρόνων από την Έγερση των Ελλήνων και την Ανάσταση 
του Γένους, μέσα από τον ποιητικό λόγο. Η εκδήλωση έγινε 
στις 3/7/2021 στο Υπαίθριο θέατρο Πεζούλας με τη συμμε-
τείχή ποιητών από την Καρδίτσα και άλλες Θεσσαλικές 
πόλεις. Τιμώμενο πρόσωπο ο κριτικός Λογοτεχνίας, Ποιητής, 
Γραμματολόγος και Μεταφραστής Αλέξης Ζήρας, τον οποίο 
παρουσίασε ο ποιητής Ηλίας Κεφάλας. 
Στο β μέρος της εκδήλωσης διαβάστηκαν αδημοσίευτα ποιή-
ματα από τους ποιητές της Β’ Συνάντησης, τα οποία θα φιλο-
ξενηθούν στο 2ο τεύχος του λογοτεχνικού περιοδικού 
«Συνάντηση», που θα εκδοθεί αμέσως μετά. 
Στο τρίτο μέρος παρουσιάστηκε σπουδαία μουσικο-ποιητική 
παράσταση την οποία έχει σχεδιάσει ο ποιητής Βαγγέλης 
Ντελής και σκηνοθέτησε ο Βασίλης Ντούλιας. Την απέδωσαν 
μέλη της νεοσύστατης Θεατρικής Ομάδας ΟΜ Δήμου Λίμνης 
Πλαστήρα, η οποία θα κάνει και την πρώτη της εμφάνιση στο 
κοινό.  
Την Κυριακή 4/7/2021 στο Πολιτιστικό Στέκι Κρυονερίου στις 
10.30 π.μ. έγινε επίσημη παρουσίαση του Α’ τεύχους του 
Λογοτεχνικού Περιοδικού «Συνάντηση», το οποίο διατίθεται 
ήδη ηλεκτρονικά από την επίσημη ιστοσελίδα του Δήμου, ενώ 
στην έντυπη μορφή διατίθεται από τον εκδοτικό οίκο «Φάος» 
σε συμβολική τιμή. Ακολούθησαν τα εγκαίνια της Ποιητικής 
Βιβλιοθήκης «Αλέξη Ζήρα», η οποία δημιουργήθηκε με προ-
σφορά 1.500 βιβλίων που δώρισε στο Δήμο ο κ. Ζήρας.  
Η 3η Συνάντηση Ποιητών στη Λίμνη Πλαστήρα θα γίνει 
στο Μεσενικόλα τέλη Σεπτέμβρη 2021. Θέμα της «Οίνος και 
Ποίηση». Η εκδήλωση είχε προγραμματιστεί για πέρυσι τον 
ίδιο μήνα, αλλά αναβλήθηκε λόγω του «Ιανού». 
Φιλοξενούμενος ποιητής θα είναι ο Παντελής Μπουκάλας, 
δημοσιογράφος της «Καθημερινής». 
 
Η ΠΟΙΗΣΗ ΑΝΤΙΔΟΤΟ ΣΤΗΝ ΠΕΖΗ ΚΑΙ ΣΚΛΗΡΗ 
ΠΡΑΓΜΑΤΙΚΟΤΗΤΑ... 
Το Γραφείον Ποιήσεως και το Culture Book παρουσιάζουν το 
πρώτο e-book για την σύγχρονη ελληνική ποίηση με τίτλο 
«Ανθολογία σύγχρονης ελληνικής ποίησης εξ ιδίων», που 
ανθολόγησαν ο Αντώνης Δ. Σκιαθάς και ο Τριαντάφυλλος Η. 
Κωτόπουλος. Ανάμεσα στους ανθολογούμενους επιλέχθηκε 
και συμμετέχει με δύο ποιήματα ο ποιητής – δήμαρχος 
Παναγιώτης Νάννος. Καταγράφονται 182 ποιητές και ποιή-
τριες απ’ όλες τις «ηλικιακές γενιές» που δημιουργούν σήμε-
ρα. Το βιβλίο διατίθεται δωρεάν ηλεκτρονικά 
https://www.culturebook.gr 
 
Δήμαρχος Λίμνης Πλαστήρα: «Η ΕΠΟΧΗ ΤΗΣ ΕΣΩ-
ΣΤΡΕΦΕΙΑΣ ΤΕΛΕΙΩΣΕ!  
ΜΕ ΑΠΟΦΑΣΙΣΤΙΚΟΤΗΤΑ ΔΙΕΚΔΙΚΟΥΜΕ ΔΙΕΘΝΗ 
ΡΟΛΟ ΓΙΑ ΤΗ ΛΙΜΝΗ ΠΛΑΣΤΗΡΑ»  
Σημαντική συνάντηση με τον Ουκρανό πρέσβη κ. Sergii 
Shutenko είχε ο δήμαρχος κ. Παναγιώτης Νάνος στην 
Ουκρανική πρεσβεία.  Στη συζήτηση παραβρέθηκαν ο γραμ-
ματέας εκ μέρους του Δήμου κ. Βασίλης Μπράντζος, καθώς 
και πρόξενος της Ουκρανίας κ. Hanna Tischenko. 
Καλωσορίζοντας την αντιπροσωπεία του Δήμου ο πρέσβης 
ανέφερε ότι Έλληνες και Ουκρανοί συνδέονται με φιλία αιώ-
νων και συνδέονται με ισχυρούς θρησκευτικούς και ιστορι-
κούς δεσμούς. Ιδιαίτερη αναφορά έγινε στον Αγώνα των 
Ελλήνων για την απελευθέρωση από τους Τούρκους το 1821 
και το ρόλο της Ελληνικής παροικίας στην Κριμαία και άλλες 
πόλεις της Ουκρανίας. Ο δήμαρχος πρότεινε στον Ουκρανό 
πρέσβη διάφορους τομείς συνεργασίας στον τουριστικό, οικο-
νομικό, μορφωτικό, πολιτιστικό και εκπαιδευτικό τομέα.  
Πρότεινε τη φιλοξενία Ουκρανών τουριστών στη Λίμνη 
Πλαστήρα, η οποία εκτός της φυσικής ομορφιάς, των δρα-
στηριοτήτων και της εμπειρίας βουνού, η περιοχή έχει να 
παρουσιάσει σημαντικά μοναστήρια από τα Άγραφα μέχρι τα 
Μετέωρα, αφού οι Ουκρανοί είναι Χριστιανοί Ορθόδοξοι. 
Επίσης ο δήμαρχος πρότεινε την φιλοξενία μαθητών και φοι-
τητών από την Ουκρανία στα πλαίσια Ευρωπαϊκών προγραμ-
μάτων Erasmus. Πρότεινε τη φιλοξενία παιδιών Ελληνικών 
οικογενειών της Μαριούπολης και άλλων ελληνικών χωριών, 
καθώς και πολιτιστικές ανταλλαγές.  
Ο πρέσβης ανάφερε ότι ουσιαστικά αποτελέσματα έχουν 
προσπάθειες που κάνουν οι κοινωνίες και τόνισε ότι από 
πλευράς πρεσβείας θα γίνει η ανάλογη επεξεργασία για την 
υπογραφή Συμφώνου Συνεργασίας μεταξύ Πρεσβείας και 

Δήμου Λίμνης 
Πλασ τ ή ρα . 
Για την προε-
τοιμασία του 
Μνημον ί ο υ 
Συνεργασίας, 
ο ρ ί σ τ η κ α ν 
υπεύθυνοι ο κ. 
Β. Μπράντζος 
και η πρόξε-
νος κ. Hanna 
Tischenko. 

 ΕΡΓΑ 6,1 ΕΚΑΤΟΜΥΡΙΩΝ ΕΥΡΩ ΔΙΕΚΔΙΚΕΙ Ο 
ΔΗΜΟΣ ΛΙΜΝΗΣ ΠΛΑΣΤΗΡΑ ΑΠΟ ΤΟ ΠΡΟΓΡΑΜ-
ΜΑ «ΑΝΤ. ΤΡΙΤΣΗΣ» 
Ολοκληρώθηκε με επιτυχία ο σχεδιασμός και η υποβολή 
προτάσεων του Δήμου Λίμνης Πλαστήρα στο χρηματοδοτι-
κό πρόγραμμα του Υπουργείου Εσωτερικών «Αντώνης 
Τρίτσης» 
Ο Δήμος Λίμνης Πλαστήρα διεκδικεί 7 έργα συνολικού προϋ-
πολογισμού 6.072.287 ευρώ, σε όλες τις προσκλήσεις που είχε 
δικαίωμα να υποβάλει προτάσεις και εξάντλησε το ανώτατο 
όριο των 6 εκατ. Ευρώ.

Δρ Ελένη Ι. Τσέλιου       
(κόρη της Μαρίας Αντωνούλα)                                                                                                                    
ΠΝΕΥΜΟΝΟΛΟΓΟΣ 

Ειδικευθείσα  εις ΝΝΘΑ «Σωτηρία»                                                                                                  
Διδάκτωρ Ιατρικής Σχολής Πανεπ/μίου Αθηνών                                                                 

Ομοιοπαθητικός Ιατρός                                                                                                                      
Μεσογείων 248 Χολαργός, πλησίον Μετρό 

«Χολαργός»                                                              
Τηλ.: 210 6538392 Κιν.: 6974390641                                                                                                    

Email: elentsel@gmail.com  

 Γεώργιος Κρανιάς  
Γαστρεντερολόγος   

Ηρώων Πολυτεχνείου 39 - Λάρισα 
Τηλ: 2411116028, Κιν: 6977594469 

ΟΥΖΕΡΙ - ΜΕΖΕΤΖΙΔΙΚΟ  
“Γκέκας” 

Κολοκοτρώνη 3, Τηλ.: 24410 23289  
Καρδίτσα 

 

ΑΣΦΑΛΙΣΤΙΚΟ ΠΡΑΚΤΟΡΕΙΟ- 
ΜΕΣΙΤΙΚΕΣ ΕΡΓΑΣΙΕΣ 

 

ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΕΣ ΤΙΜΕΣ 
 

ΓΙΑΝΝΗΣ ΕΥΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΣ 
ΤΗΛ.&FAX 2102486137-6933003535 

E-MAIL G.Evaggelopoulos@hotmail.com 

Στήλη  
επαγγελματιών
Στήλη  
επαγγελματιών

“Tavropos” 
 

Κέντρο δραστηριοτήτων Λίμνης Ν. Πλαστήρα 
Δημήτρης Χαραλαμπίδης 
Κιν.: +30 6977740066 

tavropos@gmail.com - www.tavropos.com

ΠΑΠΑΝΑΣΤΑΣΙΟΥ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ 
 (του Σωτηρίου) 

Τεχνικός συναγερμών - Ηλεκτρολόγος εγκαταστάσεων  

  Τηλ.: 211 1765549  Κιν.: 6974762478 - 

 Μεταμορφώσεως 42,  Χαλάνδρι

Καφέ-Μεζέ 
“Η  Αγορά”  

Αντωνούλας Αναστάσιος 
Μεγ. Αλεξάνδρου 34, Καρδίτσα 

Τηλ: 2441073548 

  ΝΕΑ ΑΠΟ ΤΟ ΔΗΜΟ ΛΙΜΝΗΣ ΠΛΑΣΤΗΡΑ 

 +σελ.3

Αποστόλης Δ. Καπερώνης  
Μεσενικολίτικα λουκάνικα με πράσο  
Τμώλου & Γρηγορίου Ε’ 74, Βύρωνας   

Τηλ: 210. 76.66.375  
Οικ: 210. 76.59.336 - 210. 76.61.713
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